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Plats och tid: Leoparden Enebygatan i Kisa kl. 15.00-18.00
Beslutande: Lennart Samuelsson

Helen Larsson
Britt Nyström

Agneta Adolfsson
Matts Järgården
Gunnel Laine

Övriga deltagande: Erik Björklund
Gudrun Näs

(Kommunstyrelsen)Christer Segerstéen
Nils- Gunnar Wenhov (Ordförande)

Utses att justera: Britt Nyström och  Helen Larsson

Justeringens plats
och tid:
Sekreterare:

………………………………………

Margrit Hensler

Paragrafer: 1-9

Ordförande:
………………………………………

Nils-Gunnar Wenhov
Justerande:

………………………………………
Britt Nyström                              Helen Larsson

………………………………………

ANSLAG/BEVIS
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ: Rådet för äldre och funktionshinderfrågor

Sammanträdesdatum: 2022-11-22

Anslags uppsättande: Anslags nedtagande:

Protokollets
förvaringsplats:

Kommunkontoret, Vård- och omsorgsförvaltningen

Underskrift:
………………………………………

Margrit Hensler

mailto:agneta-adolfsson11@hotmail.com
mailto:christer.segersteen@kinda.se
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1.
Mötets öppnande
Ordförande Nils-Gunnar Wenhov hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat.

§ 2. Närvarande upprop

§ 3. Val av justerare
Till justerare utsågs Britt Nyström, därefter Helen Larsson då Britt lämnat mötet innan
mötets slut.

§ 4 Godkännande av dagordning
Dagordningen godkändes

§ 5 Föregående protokoll
Godkändes med tillägg av några övriga punkter.

§ 6. Frågor från medlemsorganisationer och information (1,5 h)
a) Träffpunkter - Nuläget och planer framåt samt samarbetet med studieförbunden.

presenterade hur “omstarten efter pandemin” förPernilla Arvidsson
Träffpunkter i Kinda resulterat i aktiviteter. Rådets föreningar uttalar att man
gärna hjälper till att sprida information om att träffpunkterna finns och vart man
vänder sig om man vill bidra och delta i träffpunkterna finns i bilagd presentation.
(Bilaga)

b) Information om den nya träningsappen som nu erbjuds  medborgare i Kinda utan
kostnad. Marie Walfridsson berättar om den nya träningsappen som passar såväl
äldre som den som har ett stillasittande arbete. Föreningar tipsar Marie om
platser och tidpunkter där man kan informera genom att möta människor i
Rimforsa.

c) Visningslägenheten - kommunen tillgängliggöra teknik som stöd, möjlighet att
finns att låna hem stöd och testa i hemmiljön.

berättade att det varit i snitt 70 besök varje månad iMarie Valfridsson
visningslägenheten, den lokal som är öppen för besök och som håller regelbundet
öppet torsdagar och fredagar. I lägenheten kan se hur mänskliga behov kan lösas
med hjälp av produkter.

d) Kommunens handlingsplan för Suicidprevention
Handlingsplanen har skickats ut inför mötet och Margrit visade Internetsidor som
hör till ämnet www.dinpsykiskahalsa.se och https://www.vagafragapocket.se/

e) Ofrivillig ensamhet- hur kan vi motverka den?
Hör samman med punkten ovan, rådet uttryckte bland annat svårigheten att gå
tillbaka till gemenskap och att träffas efter pandemin, problematiken att vi
uppmanas fortfarande skydda oss och andra samtidigt som människor behöver
träffas. En fråga som vi kan återkomma till igen i rådet. Träffpunkterna är en viktig
del i att ses för flera men också andra exempel på former som ökat sitt antal
deltagare avsevärt sista tiden såsom kyrkliga syföreningen.

f) Äldreomsorgsplanen
Nils-Gunnar Wenhov berättade om Nära vård arbetet där Kinda kommun ligger
väl framme jämfört med andra i länet. Nära vård innebär att resurser flyttas från
sjukhus till Nära vårdcentrum i kommunerna. Christer berättade att Region har

Justerares sign Utdragsbestyrkande
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klivit ett steg framåt och skrivit på en avsiktsförklaring tillsammans med
kommunen.

g) Riktlinjer för SoL och LSS
Helens skrivelse har skickats ut till rådet innan mötet och Helen berättade att
arbetet kommer att fortgå och framhåller vikten av att det ska finnas möjlighet till
tex att någon gång kunna åka på en resa längre än två dagar, framhåller särskilt att
det bör finnas ett utrymme att gå utanför den snäva ramen som riktlinjen
innefattar.

h) LSS och assistans
Utifrån programmet Uppdrag granskning har frågan väckts i beredningen.
Nils-Gunnar berättade att i Kinda har inga timmar tagits bort från personlig
assistans utifrån tidigare kommunalt beslut.

i) Parkering i Kisa
Christer Segersteen berättar att kyrkan har märkt upp sina platser så att de är till
för de som ska besöka kyrkans lokaler, evenemang eller kyrkogården.
Kindahus vd menar att deras P-platser är till för Kindahus hyresgäster och att de
inte framfört klagomål. Rådet skickar med Christer att en P-skiva är den lösningen
som rådet föredrar.

§ 7 Rapport från nämnderna
Kommunstyrelsen – Christer Segerstéen

Christer beskrev resultatet utifrån valet, poster fördelas nu som bäst. Ordförande för

fullmäktige blir Lena Käcker. I december väljs till nämnder och styrelser. Christer

Segersteen blir kommunalråd på heltid och 20% av arvodet går till Conny Forsberg för att

kunna hantera vissa urval av frågor såsom IT. Christer redogjorde för hur fördelningen ser

ut framöver och vikten av att förste och andre ordförande kan arbeta bra tillsammans i

nämnder och styrelse.

Utträde ur ITSAM är beslutat, Nordlo är det företag som kommer att ta över till en

kostnad som motsvarar ungefär nuvarande men med bättre funktionalitet.

Räddningstjänsten i Kinda ska enligt beslut inte ingå i RTÖG. Det innebär att vi behöver

utveckla det förebyggande arbetet i och med att vi inte går in i RTÖG samt att man

behöver vara minst fem personer för att göra inomhus-räddande insatser, vilket innebär

en utökning av antalet personal i Rimforsa. En brandingenjör anställs. MSB kommer med

direktiv och kommunen behöver ha en avdelning för civilförsvarsfrågor, där anställs nu en

chef under samhällsbyggnadsnämnden.

Ekonomiska läget är positivt, 23 miljoner i överskott utöver budgeterat, i huvudsak

beroende på ökade skatteintäkter och uteblivna bemanningar. Används till bla ökad

pensionsavsättning. 2023 är ett tuffare ekonomiskt år, med beräknad 3 miljoner i vinst,

med statligt stöd kommer det beloppet öka. 2025 räknar vi med en uppgång igen. I

dagsläget planeras inte för några besparingar inom Vård- och omsorg eller skola.

Civilsamhället, befolkningen drabbas av ökade kostnader inte minst ensamstående med

barn. Kontakt finns med bla  Kindahus och ekonomisk bistånd, för att följa utvecklingen.

Kriget i Ukraina påverkar samhället på många sätt.
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Bildningsnämnden – Ingen politiker närvarande

Samhällsbyggnadsnämnden – Mikael ej närvarande, kort info från Christer S istället.

Stationsområdet i Kisa går framåt. Byggandet av förskola i Rimforsa är påbörjad.

Entreprenör vald för att bygga Räddningsstation, Jens Åke bygg. Tornhagen är

utrymd, nu återstår vad som ska ske med fastigheten och beslut förväntas fattas innan

årets slut.

Vård- och omsorgsnämnden - Nils-Gunnar Wenhov

Ekonomiskt bistånd har inte ökat i kommunen. Politiken har gett i uppdrag till

förvaltningen att titta över arbetssituationen för personalen, ett arbete som kommer att

redovisas kommande vecka. Medarbetare erbjuds utbildning till undersköterskenivå

under arbetstid.

§ 8 Övriga frågor

- Toaletterna på Leoparden lyftes av Lennart Samuelsson, skulle behöva handtag på

toaletterna, svar från Jimmy Bexell är att inget görs så länge man inte beslutat om

vad som sker framöver med huset. Handikapptoalett finns i foajen med bla högre

toalettstol.

- Broddar till kommuninvånare över 65 år? Margrit tar frågan med Marie

Walfridsson i första läget för att se om det adresseras in i kommunen. Frågan har

varit uppe tidigare år och då har det bedömts vara en enskild angelägenhet.

- Datum för kommande möten kommer mejlas ut av sekreterare efter det att

politiken valt de som ska vara nämndordföranden 2023.

§ 9 Mötet avslutas

Ordförande tackar för gott samarbete och avslutar med väl valda ord och skickar med två
ord till Rådet på vägen; förväntningar och  förundran. 2023 kommer ny ordförande från
moderaterna att leda rådets arbete. Nils-Gunnar tackar för gott samarbete.
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